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Na osnovu elana 69 stay 2 Poslovnilca Skupgtine Crne Gore, Odbor za ekortomiju,
finansije i budZet, sa 64. sjednice odrtane 18. jula 2014. godine, podnosi

IZVJE8TAJ
0 RAZMATRANJU IZVJESTAJA 0 STANJU ENERGETSKOG SEKTORA

CRNE GORE U 2013. GODINI

Predsjedavajud Odbora Regulatome agencije za energetiku (RAE), Branislav Prelevie u
uvodnom obraeanju ukazao je da Godi gnji izvjegtaj ima za cilj da pruii detaljnu sliku stanja i
degavanja u energetskom sektoru Cme Gore u toku 2013. godine, kao i uticaj tih de gavanja na
ostvarivanje ciljeva energetske politike. Na Odboru je konstatovano da je prethodnu godinu u
energetskom sektoru okarakterisalo stanje koje se ogleda u problemima funkcionisanja
elektroenergetskog sistema usled prekida napajanja elektrienom energijom na dalekovodu
izmedu Andrijevice i Playa, koji je prouzrokovao prekid snabdijevanja energijom u du±em
periodu, kao posljedica nepovoljnih vremenskih uslova, kao i neispunjavanje obaveza
razdvajanja operatora distributivnog sistema od matiene kompanije i uvodenje takozvane „g"
komponente u regulatorni sistem, prema kojoj se proizvodaei energije zaduuju za plaeanje
dijela trogkova u prenosnom sistemu. Takode, konstatovano je da je stabilnost rada
elektroenergetskog sistema i ispunjene obaveza prema medunarodnoj elektroenergetskoj
konekciji doveden u pitanje zbog nelegalnog snabdijevanja KAP-a elektrienom energijom, kao i
da je KAP je ugao u proglu godinu bez potpisanog ugovora o snabdijevanju energijom.

Odbor je ocijenio da Izvje gtaj o stanju energetskog sektora Crne Gore za 2013. godinu na
transparentan naein daje prikaz stanja energetskog sektora Crne Gore, kao i da je metodologki
unaprijeden u odnosu na prethodne godine.

Negativno je ocijenjena einjenica da je pred Upravnim sudom osporeno i ponigteno
skoro 60% odluka Agencije. Indikativnim je ocjenjen podatak da je ulcupan prihod kompanije
Jugopetrol a.d Kotor u progloj godini iznosio 182,97 mil. €, a pozitivan finansijski rezultat 4,4
mil i iskazana sumnja u pogledu odnosa visine i tro gkova poslovanja kompanije i ostvarene
dobiti. Imajui u vidu da je do Icraja aprila, budtetom dr±ave bila predvidena direktna podrgka
za finansiranje proizvodnje u KAP-u, elanove Odbora interesovao je naein finansiranja
poslovanja kompanije Montenegro Bonus d.o.o Cetinje nakon navedenog perioda, s obzirom da
je navedena kompanija u posmatranom periodu upavljala poslovanjem KAP-a.

Tokom rasprave, postavljena su pitanja koja su se odnosila na: metodologiju o
izmjenama i dopunama Metodologije za utvrdivanje regulatrortog prihoda i cijena za korigeenje
prenosnog sistema elektriene energije, nezakonito snabdijevanja ICAP-a elektrienom energijom
iz evropske interkonekcije, kr genje Zakona o energetici koji se odnosi na razdvajanje operatora
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distributivnog sistema, sudbinu sudskog spora izmedu Jugopetrola a.d Kotor i Montenegro
Bonus d.o.o Cetinje oko skladitta natfnih derivata, gubitIce elektriene energije ostvarene na
distributivnoj mrei od 18,96%, tender za izradu informacionog sistema koji e upravljati
brojilima in daljinsko upravljanje, kao i izdavanje licence preduzeeu Montenegro Bonus d.o.o
Cetinje za glavnog driavnog snabdijevaea elektrienom energijom. Imajuei u vidu da dr2ava ima
vethnsko vlasnittvo u Elektroprivredi Crne Gore i da nakon konverzije poreskog duga u akcije,
vlasnigtvo u akcijskom kapitalu iznosi 56,9%, bile je miglienja da treba sagledati moguenost da
driava, odnosno njen menadtment u EPCG, upravlja kompanijom.

Imajuei u vidu da jo§ uvjek nije izabran treei elan Odbora RAE ukazano je in potrebu da
Odobr RAE SW prije hide u punom sastavu cijenedi va±nost pitanja o kojima odlutuje i da se o
neispunjavanju te zakonske obaveze zatrali inforrnacija od Vlade Cite Gore.

Odbor je, nakon izjatnjavanja, sa sedan glasova „za", jednim glasom „protiv" i eetiri
glasa "uzdnan" , odlutio da predloii Skupttini da usvoji Izvjettaj o stanju energetskog sektora
u 2013. godini.

Za izvjestioca Odbora in sjednici Skup gtine odreden je poslanik Strahinja Bulajie.
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